
Projekt

Przewodniczącego Rady Miasta 
Kołobrzeg

UCHWAŁA NR ....................
RADY MIASTA KOŁOBRZEG

z dnia .................... 2019 r.

w sprawie przyjęcia stanowiska przez Radę Miasta Kołobrzeg w sprawie zakazu 
prowadzenia Domu Pomocy Społecznej i Zakładu Aktywności Zawodowej

w jednym budynku

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(Dz. U. z 2018 r. poz. 994 z późn.zm.) oraz § 42 ust. 1 pkt 3 Statutu Miasta Kołobrzeg 
(Uchwała Nr XXXVII/497/13 Rady Miasta Kołobrzeg z dnia 9 września 2013 r.; Dz. Urz. Woj. 
Zachodniopomorskiego z 2013 r. poz. 3244 z późn.zm.) uchwala się, co następuje:

§ 1. Rada Miasta Kołobrzeg w pełni popiera starania Polskiego Stowarzyszenia na rzecz 
Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Kołobrzegu, o zmianę art. 113c 
pkt 5 ustawy z dnia 12 marca 2014 r. o pomocy społecznej (Dz.U. z 2018 r. poz. 1508 
z późn. zm.), polegającą na zniesieniu zakazu prowadzenia w jednym budynku jednostek 
organizacyjnych świadczących usługi całodobowe i zakładu aktywności zawodowej.

§ 2. Przekazanie uchwały Minister Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, Pełnomocnikowi 
Rządu ds. Osób Niepełnosprawnych, Marszałkowi Sejmu RP i Marszałkowi Senatu RP 
powierza się Prezydentowi Miasta Kołobrzeg.

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Kołobrzeg.
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Załącznik do uchwały Nr ....................
Rady Miasta Kołobrzeg
z dnia....................2019 r.

Stanowisko Rady Miasta Kołobrzeg w sprawie zakazu prowadzenia Domu Pomocy 
Społecznej i Zakładu Aktywności Zawodowej w jednym budynku

Polskie Stowarzyszenie na rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło 
w Kołobrzegu od ponad 11 lat prowadzi Dom Pomocy Społecznej, a od 16 lat Zakład 
Aktywności Zawodowej. Obie placówki znajdują się w jednym, dużym, pokoszarowym 
budynku przy ul. Mazowieckiej 29 w Kołobrzegu i funkcjonują na bardzo dobrym 
poziomie, a wszelkie standardy prowadzenia DPS, jak i ZAZ są zachowane. Obejmują 
wsparciem łącznie 82 osoby niepełnosprawne i zatrudniają 40 pracowników. Mieszkańcy 
DPS są osobami niepełnosprawnymi, niezdolnymi w różnym stopniu do samodzielnej 
egzystencji. Niektórzy z nich są pracownikami ZAZ. Ich praca jest elementem wieloletniej 
rehabilitacji zawodowej i podtrzymywaniem umiejętności psychospołecznych. Placówki 
w tej lokalizacji powstały przed 2008 rokiem, korzystając z różnorodnych, w tym 
publicznych, źródeł finansowania. Obecnie, tworzenie bez realnej i uzasadnionej potrzeby 
na nowo tego co funkcjonuje prawidłowo, jest nielogiczne. Nie mamy środków własnych 
na finansowanie tego typu działań, ani realnych szans na pozyskanie ich z zewnątrz. 
Warto zaznaczyć, że w tym samym obiekcie, w sposób bezkolizyjny funkcjonują także: 
Ośrodek Wczesnej Interwencji, Ośrodek Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczy 
oraz Warsztaty Terapii Zajęciowej.
W obecnych warunkach organizacyjnych i finansowych Stowarzyszenie nie ma 
możliwości doprowadzić do przeniesienia jednego z ww. obszarów działalności do innego 
obiektu, a co za tym idzie, zmuszone zostałoby do likwidacji jednej z form wsparcia dla 
niepełnosprawnych mieszkańców miasta i powiatu, tylko dlatego, że znowelizowany zapis 
art. 113c ustawy zabrania łączenia w jednym budynku DPS i ZAZ. Warto podkreślić, że 
DPS zajmuje dwie ostatnie kondygnacje, a ZAZ część pomieszczeń w parterze budynku. 
Informacja o likwidacji którejkolwiek z placówek z pewnością pojawi się w przestrzeni 
publicznej, której nikt nie jest w stanie w żaden logiczny sposób wytłumaczyć. Odbędzie 
się to kosztem mieszkańców Domu, pracowników niepełnosprawnych i kadry. 
Hipotetycznie, wdrożenie zapisu Ustawy w tym przypadku spowoduje ogromne straty 
moralne, wizerunkowe i kosztowe. Należy tego uniknąć i nie narażać osób 
niepełnosprawnych na dodatkowe stresy.
Warto podkreślić, że działalność Stowarzyszenia jest poddana regularnym 
postępowaniom sprawdzającym przez służby Zachodniopomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego i Urzędu Marszałkowskiego. W żadnej z przeprowadzonych kontroli 
nie dostrzegły one nieprawidłowości w rozliczeniach finansowych obydwu placówek.
Mając na uwadze powyższe, a w szczególności interes  Rada Miasta Kołobrzeg domaga 
się zmian w przepisach, które umożliwiłyby funkcjonowanie tych dwóch form wsparcia 
osób niepełnosprawnych w jednym budynku.
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